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Mai sunt doua saptamani pana la intalnirea cu Gala Tanarului Actor – HOP
la Vox Maris Costinesti. Un loc al inceputurilor pline de idealuri, al
energiilor creatoare. O competitie fara adversari.
Cei 29 de tineri concurenti, aspiranti la unul dintre premiile HOP, vor
primi sfaturi, indrumari din partea unui juriu pe masura talentului lor.
Pentru ca diminetile Galei HOP vor incepe la o „Cafea… cu juriu” –
intalniri zilnice, ca-ntre colegi, dincolo de bariera concursului.
La finalul celor 4 (patru) zile de competitie, juriul format din SANDA
MANU – regizor si profesor universitar, DORINA CHIRIAC – actrita, ANDREI
si ANDREEA GROSU – regizori, SORIN LEOVEANU – actor si OFELIA POPII –
actrita, vor stabili ierarhiile. Ei sunt „decidentii” urmatoarelor premii
ale Galei HOP:
Premiul „Stefan Iordache” – Marele Premiu al Galei Tanarului Actor HOP
Sectiunea individual:
Premiul pentru cel mai bun actor
Premiul pentru cea mai buna actrita
Sectiunea grup:
Premiul „Cornel Todea” – Premiul pentru cea mai buna trupa de actori
Premiul „Sica Alexandrescu” – Premiul special al juriului (incepand cu a
V-a editie)
In cadrul Galei Tanarului Actor – HOP se mai acorda si urmatoarele
premii:
Premiul pentru prestanta si rostire scenica – acordat de actrita Dorina
Lazar
Premiul VOX MARIS – acordat castigatorului Marelui Premiu
Premiul „1/10 pentru FILM la TIFF” – incepand cu editia 17, regizorul si
producatorul de film TUDOR GIURGIU acorda unuia dintre concurentii Galei
HOP sansa de a face parte din programul „10 pentru FILM la TIFF”
Premiul PUBLICULUI – premiu decis in perioada 5 – 8 septembrie, de catre
publicul larg care urmareste live transmisia competitiei si care, cu un
simplu click, isi voteaza favoritii. 
Aflati mai multe despre participantii din acest an la Gala
Tanarului Actor vizitand www.galahop.ro.
Puteti fi alaturi de ei si pe contul oficial de Facebook al Galei
(https://www.facebook.com/GalaHopGalaTanaruluiActor) si pe contul oficial
de YouTube al UNITER (UNITER ROMANIA).
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Mandat  pus  în  aplicare  de
către polițiștii constănțeni
24 august 2016 12:06
 La data de 23.08.2016, polițiștii din cadrul Secției 3 Rurale
Mangalia, Postul de Poliție Tuzla l-au depistat pe P.I., în
vârstă de 18 ani, din localitatea Tuzla, pe numele căruia
Curtea  de  Apel  Constanța  a  emis  un  mandat  de  arestare
preventivă  pentru  comiterea  infracțiunii  de  tâlhărie.
Cel în cauză a fost introdus în C.R.A.P. al I.P.J. Constanța.

Comunicat de presă
24 august 2016 12:06

In  data
de
22.08.20
16,  in
jurul
orei
18.03,
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e  vid
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SC
ROMPETRO

L  RAFINARE  SA,   in  timpul  efectuarii  unei  interventii  de
etansare a unei sarniere, interventie executata de 4 lucratori
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ai SC ROMINSERV SRL,  s-a declansat  un incendiu soldat cu
decesul unui salariat  si vatamarea corporala a celorlalti 3
muncitori, dupa cum urmeaza:

1.BUZOIANU IONEL – 48 ani  – decedat la Spitalul de Arsi din
Bucuresti

– sef atelier, casatorit, fara copii in intretinere;

2.PETRESCU MARIAN- 48 ani internat, cu arsuri pe cca 30% din
corp si arsuri cai respiratorii

– Lacatus mecanic, casatorit, fara copii in intretinere;

3.VOINEA  IONUT FLORIN– Vârsta: 34 ANI internat, cu arsuri pe
cca 20 – 30% din corp

– Lacatus mecanic, casatorit, 2 copii in intretinere ;

4.DUSA  IANCU – Vârsta: 57 ANI internat, cu arsuri pe cca 20 –
30% din corp

– Lacatus mecanic, casatorit, fara copii in intretinere;

Incendiul a fost limitat si  stins in jurul orei 19.

Dupa stingerea incendiului s-a constatat ca alte 2 persoane
care au participat la stingerea incendiului , lucratori ai  SC
GLOBAL SECURITY SISTEMS SRL , au  suferit: unul un atac de
panica iar celalalt o posibila intoxicatie cu fum. Ambele
persoane au fost internate pentru investigatii la Spitalul
Clinic de Urgenta Constanta, fiind in afara oricarui pericol.

Lucratorii  SC GLOBAL SECURITY SISTEMS SRL:

Deaconeasa Stefan– 34 ani,  Servant pompier ,  posibil1.
intoxicat cu fum ;

Marin Eugen–  44 ani , Servant pompier , atac de panica.2.

In  dimineata  zilei  de  23.08.2016,  personal,   Inspectorul



General  de  Stat  al  Inspectiei  Muncii  Bucuresti   –  Dantes
Nicolae  BRATU,  insotit  de  conducerea  Inspectoratului
Teritorial de Munca Constanta si o echipa de inspectori de
munca s-au deplasat la fata locului in vederea demararii de
urgenta a procedurii de investigare a evenimentului.

Comisia  formata  din  procurori  ai  Parchetului  de  pe  langa
Curtea de Apel Constanta,  reprezentanti ai Inspectiei Muncii
si inspectori de munca din cadrul Inpectoratului Teritorial de
Munca Constanta va stabili cauzele si imprejurarile care au
dus la producerea acestui eveniment .

Regatta Callatis, la start
24 august 2016 12:06

Ziua  Mondială  a  Kung-Fu,
sărbătorită  în  Portul
Turistic Mangalia
24 august 2016 12:06
Joi 25.08.2016 practicanţii de Kung-Fu din România şi din
străinătate  sărbătoresc  „Ziua  Mondială  a  Kung-Fu”  (Kung-Fu
World Day). Kung-Fu este cea mai veche artă marţială din lume,
din  stilurile  componente  ale  acestei  arte  marţiale
tradiţionale chineze s-au născut alte arte marţiale din Asia,
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cum sunt Karate, Judo, Ju-Jitsu, Taekwondo, Viet-Vo Dao, Muai-
Thai şi altele.

În China există foarte multe dovezi arheologice, literare şi
filozofice  care  dovedesc  continuitatea  practicării  acestei
arte  marţiale,  de  peste  4000  de  ani.  Denumirea  de  Kung-
Fu (Gong-Fu) a fost adusã în Europa dupã ce armata britanică a
cucerit în anul 1856, o parte din teritoriul de sud-est al
Chinei, în zona Hong-Kong, care a fost dominion britanic pînã
în anul 1997. Această denumire chinezã „Gong-Fu” pronunţie
„Kong-Fu” sau „Kung-Fu”, în traducere directã, înseamnã „timp
îndelungat”,  „în  timp”,  „efort  uman”.  Printr-o  preluare
greşitã,  datoritã  faptului  cã  maeştrii  chinezi  ai  acelor
vremuri, prezentau stilurile de luptã pe care le practicau şi
apoi  le  asociau  cu  aceastã  denumire,  prin  faptul  cã  la
mãestrie sportivă se ajunge în timp îndelungat, prin eforturi
deosebite, s-a ajuns ca această denumire să fie generalizată
şi în prezent sã reprezinte artele marţiale tradiţionale din
China.  Denumirea  de  „Kung-Fu”mai  este  interpretată  şi
înţeleasă cu cea de „persoană disciplinată”, „om corect” sau
„calea artei marţiale”.

Dar  artele  marţiale  tradiţionale  chineze   au  o  serie  de
denumiri în funcţie de:

-Locul în care se desfãsurau, cum este Templul „Shaolin”,
considerat  în  toate  ţãrile  orientale  ca  fiind  locul  de
practicare organizată a artelor marţiale, dupã anul 524 e.n.,
dar şi templul „Wudang” şi multe altele.

-Regiunea  geograficã,  adicã  sudul,  nordul  Chinei,  zona  de
cîmpie sau cea de munte, un exemplu îl reprezintă stilul din
provincia Shandong.

-Animalele pe care le imitau mişcãrile de luptã cum sunt:
tigrul, cocorul, maimuţa, şarpele, vulturul, dragonul (animal
mitologic) şi altele.

-Armele de luptã şi obiectele de muncã, adicã: sabia, paloşul,



lancea, toporul, cuţitul şi multe altele, în total o sută de
arme diferite.

-Stãrile de spirit, atitudinile, filozofia sau religia, de la
care  s-au  dezvoltat  stilul  „beţivului”,  stilul  „supremei
perfecţiuni”, stilul „musulmanilor”.

-Familiile şi clanurile care pãstrau şi transmiteau în familie
secretele  tehnicilor  de  luptã,  de  pregãtire  fizicã  şi
spiritualã, aşa cum sînt stilurile familiilor Chen, Yang, Huo,
Lee.

-Mai  puţin  cunoscut  pe  plan  internaţional,  este  stilul
tradiţional  al  naţionalităţii  Han  (marea  majoritate  a
chinezilor), denumit „Hua-Quan”. Acesta a fost modernizat şi
astăzi se regăseşte sub denumirea gnerică de „Chang-Quan” sau
„Pumnul de nord” (Pumnul lung).

În anul 1928 guvernul chinez a încercat sã facã o reformã a
artelor  marţiale  chineze,  printr-o  unificare  a  tuturor
stilurilor pentru a face dintr-o „artã rãzboinicã” un sport
naţional  numit  „guoshu”  sau  „Zhongguo  Quan”  (pumni
chinezeşti).  Evoluţia  artelor  marţiale  chineze  din  acea
perioadã  a  avut  un  moment  de  vîrf  în  anul  1936  cînd  la
Olimpiada de la Berlin delegaţia chinezã a prezentat ca sport
olimpic demonstrativ Kung-Fu-ul, prin stilurile tradiţionale
cele mai reprezentative.

Numele de „Kung-Fu” în România şi în multe alte ţări, se scrie
în acest fel datorită preluării din limba franceză, iar cel de
„Kung Fu” sau „Kungfu” sunt preluate din limba engleză şi
folosite  în  multe  ţări  şi  organizaţii.  Pentru  noi,
practicanţii  membrii  ai  Asociaţiei  Române  de  Kung-Fu,
reprezintă forma tradiţională a artelor marţiale chineze sau
„arte  marţiale  tradiţionale  chineze”,  în  ceea  ce  priveşte
practicarea  formelor  de  baza,  a  Taolu-urilor  şi  a  luptei
tradiţionale,  în  cele  74  de  stiluri  şi  şcoli  recunoscute
oficial la Federaţia Mondială de Kung-Fu Tradiţional.>>



 

Joi  25.08.2016,  în  Portul  Turistic  Mangalia,  în  faţa
tribunelor, vom prezenta o demonstraţie de Kung-Fu. Programul
demonstraţiei va cuprinde următoarele exerciţii şi probe:

-17.00-17.10: Deschiderea oficială.

-17.10-17.30: Exerciţii de încălzire genereală, specifică şi
de Qi-Kung.

-17.30-17.50:  Prezentarea  tehnicilor  de  bază  de  luptă  din
stilurile tradiţionale:

-„Shaolin”.

-„Zha-Quan” (Boxul Umbrei).

-„Hu-Quan” (Şcoala Tigrului).

-„She-Quan” (Şcoala Şarpelui).

-„Bai He Quan (Stilul Cocorului Alb).

-17.50-18.10: Luptă liberă „Shuai Jiao” (Wrestling chinezesc).
Şcoala căderii şi meciuri între sportivi.

-18.10-18.20:  Lupta  sportivă  „Tuishou”  (Tehnica  „mîini
lipicioase”). Meciuri între sportivi.

-18.20-18.30:  Luptă  sportivă  cu  mîinile  goale  „Non-Contact
Sanda”. Meciuri între sportivi.

-18.30-18.40: Luptă sportivă cu mîinile goale „Light-Fighting
Sanda”. Meciuri între sportivi.

-18.40-18.50: Lupta cu sabia dreaptă „Jian”. Tehnici de bază
şi demonstraţii de luptă.

-18.50-19.00: Taolu Traditional (luptă imaginară, cu mâinile
goale), din stilurile:



-„Zha-Quan”.

-„Taichi-Quan, şcoala tradiţională „Yang”.

-19.00-19.10: Lupta sportivă „Total-Contact Fighting”. Meciuri
între sportivi.

-19.10-19.30:  Luptă  sportivă  cu  bastonul  cu  două  segmente
„Erjie-Gun”.  Tehnici  de  bază  de  luptă  şi  meciuri  între
sportivi.

-19.30:            Festivitatea de închidere.

 

La  demonstraţie  vor  participa  cca.  30  de  sportivi  de  la
următoarele cluburi din judeţul Constanţa:

-CS „Marea Neagră” Constanţa.

-CS „Shaolin Callatis” Mangalia.

-CSA „Axiopolis-Sport” Cernavodă.

Demonstraţiile sînt conduse de către Shifu Florin Iordănoaia
centura neagră 6 Duan Kung-Fu, Laoshi Mircea Stoian centura
neagră 3 Duan Kung-Fu şi Laoshi Mihaela-Laura Ocolişan centura
neagră 2 Duan Kung-Fu.

 

77 % dintre deodorantele tip
roll-on  analizate  conţin
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substanţe  perturbatoare  ale
sistemului  endocrin  şi
substanţe alergene!
24 august 2016 12:06
29%  dintre  produsele  analizate  conțin  BHT  o  substanță  cu
potențial carcinogen

23% dintre produsele analizate conțin clorhidrat de aluminiu o
substanță cu potențial toxic asupra creierului

 

29%  dintre  produsele  analizate  conțin  BHT  o
substanță cu potențial carcinogen

23% dintre produsele analizate conțin clorhidrat
de aluminiu o substanță cu potențial toxic asupra
creierului
Asociaţia Pro Consumatori (APC) a realizat un nou studiu în
cadrul Campaniei naţionale de informare şi educare “Să învăţăm
să gândim în termeni chimici”.

În perioada 6 iulie – 10 iulie 2016 au fost achiziționate din
marile structuri comerciale 31 de deodorante tip roll-on în
vederea analizării compoziţiei chimice a acestora. Analiza a
fost realizată de către o echipă de experţi ai Consiliului
Consumatorilor  din  Danemarca  care  lucrează  în  cadrul  unui
proiect intitulat “Gândeşte în termeni chimici”, menit să-i
ajute pe consumatori să evite substanţele chimice cu potenţial
nociv din produsele cosmetice. Consiliul Consumatorilor din
Danemarca este o organizaţie cu o experienţă de 69 de ani în
domeniul protecţiei consumatorilor, cu 120 de angajaţi şi un
buget anual de 11 milioane euro, din care 2,4 milioane euro
reprezintă valoarea unui grant finanţat de către statul danez.
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Totodată,  organizaţia  are  reprezentant  atât  în  board-ul
Organizaţiei  Europene  a  Consumatorilor,  cât  şi  în  cel  al
Organizaţiei Mondiale a Consumatorilor. În fiecare an, această
organizaţie  realizează  circa  100  de  teste/studii  asupra
produselor/servicilor comercializate pe piaţa daneză, în acest
fel se asigură un nivel ridicat de protecţie consumatorului
danez.

Studiile realizate de APC au scos în evidenţă încărcătura
chimică ridicată a multor produse alimentare şi nealimentare.
Copiii  şi  femeile  gravide  reprezintă  categoriile  de
consumatori  cele  mai  expuse  şi  vulnerabile  la  substanţele
chimice din produsele destinate satisfacerii nevoilor de bază.
Alegerea unui produs cosmetic sau de îngrijire personală nu
mai este un lucru atât de ușor de făcut, datorită multitudinii
de  ingrediente  de  natură  chimică  folosite  la  fabricarea
acestor  produse,  dar  și  aspectelor  ce  țin  de  etichetare,
coroborate și cu unele lipsuri de natură legislativă. Această
campanie de informare se adresează tuturor celor care sunt
preocupați de propria sănătate. La fel ca în toate acțiunile
sale, APC România își asumă misiunea să aducă la cunoștința
consumatorilor informațiile necesare utilizării cosmeticelor
și produselor de îngrijire personală.

Parfumurile  sintetice  (fragrance)  pot  avea  peste  200  de
ingrediente în compoziția lor și conțin cantități mari de
toxine  și  chimicale  neafișate.  Experții  din  Danemarca  au
identificat  următoarele  substanțe  aromatizante  care  pot
provoca  alergii:  Alpha-isomethyl  ionone,  Benzyl  alcohol,
Benzyl  benzoate,  Benzyl  cinnamate,  Benzyl  salicylate,
Butylphenyl  methylpropional,  Coumarin,  Cinnamyl  alcohol,
Citral,  Citronellol,  Eugenol,  Geraniol,  Hexyl  cinnamal,
Hydroxyisohexyl  3-cyclohexene  carboxaldehyde,  Isoeugenol,
Limonene și  Linalool. De multe ori, parfumurile sintetice
conțin ftalați care au rolul de a face persistent mirosul și
care  pătrund  foarte  rapid  în  piele  crescând  semnificativ
riscul de diabet de tip 2. De asemenea, parfumul sintetic



provoacă  iritații  ale  pielii,  dermatite,  migrene,  amețeli,
tuse violentă, hiperpigmentare.

Triclosanul este o substanţă antifungică şi antibacteriană,
regăsită în 7% dintre produsele analizate, care poate modifica
nivelul testosteronului în organismul unei femei, provocând
apariţia unor trăsături masculine (creşterea masei musculare,
mărirea pilozităţii în zone cum ar fi faţa, mâinile, pieptul
etc), iar în cazul bărbaţilor să crească nivelul estrogenului
din  organism,  provocând  sensibilităţi  fizice  sau  psihice,
stări de nervozitate şi irascibilitate.Totodată, poate crește
rezistența la bacterii și este potențial carcinogen.Utilizarea
triclosanului  în  produsele  cosmetice  a  fost  restrânsă  de
Comisia Europeană în 2014.

Deodorantele tip roll on pentru bărbaţi în care se regăseşte
triclosan:

Adidas 24h Deo Stick Pure Game 0% alcohols (Fabricat în
Monaco);

Deodorantele tip roll on pentru femei în care se regăseşte
tricolsan:

Nectar of Beauty 24 h (Carrefour) (Fabricat în Franţa).

BHT (Hidroxitoluen butilat) (există în 29% dintre produsele
analizate) este un compus chimic utilizat ca antioxidant în
produsele cosmetice, cu rol de prevenire sau încetinire a
deteriorării  cosmeticelor  sau  produselor  de  îngrijire
personală,  deteriorare  datorată  reacțiilor  chimice  cu
oxigenul. BHT poate provoca leziuni la nivelul ficatului în
concentrații mari și apariția de tumori, poate produce astm și
probleme de comportament la copii, este alergen pentru piele
și ochi și de asemenea este potențial cancerigen şi posibil
perturbator al sistemului endocrin.
Deodorantele tip roll on pentru bărbaţi în care se regăseşte
BHT:



Adidas 24 h Deo Stick Pure Game 0% alcohol (Fabricat în
Monaco);
Dove Men + Care Cool Fresh 48% Alcohol (Fabricat în
Rusia);
Intesa Pour Homme Deodorant Freschezza Delicata Stick No
alcohol Ylang-Ylong (Italia);
Malitia  Profumo  D’Instesa  Uomo  Vetyvet  (Fabricat  în
Italia);
Rexona  Men  MotionSense  Invisible  Black+White  48h
(Fabricat în Rusia);

Deodorantele tip roll on pentru femei în care se regăseşte
BHT:

Adidas 6 in 1 Cool & Care 48h Anti-Perspirant (Fabricat
în Spania).
Bionsen Caringtouch Gentle & Soothing 24 h (Fabricat în
San Marino);
Dove natural touch dead sea minerals 48 h (Fabricat în
Rusia);
Nivea Invisible for Black & White 48 h (Fabricat în
Germania).

Conservanți  care  eliberează  formaldehida  (DMDM  Hydantoin,
Imidazolidinil urea) se regăsesc în 10 % dintre produsele
analizate. Acești ingredienți eliberează încet, dar continuu
cantități  mici  de  formaldehidă,  chimicale  cancerigene.
Efectele  toxice  ale  acestor  conservanți  sunt  multiple:
dermatite de contact, dureri articulare, alergii, depresie,
dureri de cap, dureri în piept, infecții ale urechii, oboseală
cronică, amețeală, insomnie.

Deodorantele tip roll on pentru bărbaţi în care se regăseşte
DMDM Hydantoin:

STR 8 Body Refresh Adventure 24h (Fabricat în Franţa).

Deodorantele tip roll on pentru bărbaţi în care se regăseşte
Imidazolidinil urea:



Up Deo Stick for Men Lotus 24h (Fabricat în România).

Deodorantele  tip  roll  on  unisex   în  care  se  regăseşte
Imidazolidinil  urea:

Deo Stick Activ Lotus 24h (Fabricat în România).

Siloxani (ciclopentasiloxan, cyclomethicone) sunt ingrediente
pe bază de silicon şi sunt folosiţi în industria cosmetică
pentru  a  înmuia,  netezi  şi  hidrata,  motiv  pentru  care  se
regăsesc în cremele hidratante, pentru a facilita alunecarea
deodorantelor  solide  pe  piele.  Sunt  suspectaţi  pentru
producerea de perturbări ale sistemului endocrin, imunitar şi
aparatului  reproducător.  Sunt  nocive  pentru  mediul
înconjurător.

Ciclopentasiloxan (există în 13% dintre produsele analizate)

Deodorantele tip roll on pentru bărbaţi în care se regăseşte
Ciclopentasiloxane:

Dove Men + Care Cool Fresh % Alcohol 48h (Fabricat în
Rusia);
Gillette  Endurance  High  Performance  Arctic  Ice  48h
(Fabricat în Marea Britanie);
Rexona  Men  MotionSense  Invisible  Black  +  White  48h
(Fabricat în Rusia);

Deodorantele tip roll on pentru femei în care se regăseşte
Ciclopentasiloxane:

Dove natural touch dead sea minerals 48 h (Fabricat în
Rusia);

Cyclomethicone (există în 10 % dintre produsele analizate)

Deodorantele tip roll on pentru bărbaţi în care se regăseşte
Cyclomethicone:

Mennen Speed Stick Gel 48 h (Fabricat în Polonia);



Deodorantele tip roll on pentru femei în care se regăseşte
Cyclomethicone:

Lady Speed Stick Pro 5 in 1 48h (Fabricat în Polonia);
Nivea Invisible for Black & White 48 h (Fabricat în
Germania);

Iodopropinil  butyl  carbamat  (se  regăseşte  în  3%  dintre
produsele analizate) este un conservant folosit ca alternativă
la parabeni, protejează cosmeticele şi produsele de îngrijire
personală  prin  prevenirea  sau  întârzierea  fermentării  şi
alterării lor. Poate provoca iritaţii ale pielii şi ușoare
riscuri de toxicitate gastrointestinală și a ficatului.Conform
Directivei UE 1223/2009, Iodopropynyl Butylcarbamate poate fi
folosit în cosmetice şi produse de îngrijire personală în
concentraţii de până la 0.0075% în antiperspirante/deodorante.

Deodorantele tip roll on pentru bărbaţi în care se regăseşte
Iodopropinil butyl carbamat:

STR 8 Body Refresh Adventure 24h (Fabricat in Franţa).

Clorhidrat  de  aluminiu  (există  în  23%  dintre  produsele
analizate)  este  un  ingredient  cu  rol  de  antiperspirant,
astringent şi deodorant. Deodorantele care conţin clorhidratul
de aluminiu nu trebuie aplicate pe zone cu răni deschise, cum
ar fi micile tăieturi provocate de lama de ras, iritaţiile sau
coşurile. Aluminiul pătrunde în organism prin leziunile de la
nivelul  pielii  şi  poate  provoca  efecte  toxice  asupra
ficatului,  rinichilor,  oaselor  sau  creierului.
De aceea, Agenția franceză de siguranță sanitară (Afssaps) le
recomandă  producătorilor  de  cosmetice  reducerea  la  0,6%  a
cantităţii de aluminiu din deodorante şi antiperspirante.

Deodorantele tip roll on pentru bărbaţi în care se regăseşte
Clorhidrat de aluminiu:

Garnier Men 72h (Fabricat în Franţa);
Men Activ Science Nonstop 48h (Fabricat în Franţa);



STR 8 Body Refresh Adventure 24h (Fabricat în Franţa).

Deodorantele tip roll on pentru femei în care se regăseşte
Clorhidrat de aluminiu:

Garnier Mineral Invisil Clear Original 48h (Fabricat în
Polonia);
Lycia Original 48h (Fabricat în Italia);
Nectar of Beauty 24 h (Carrefour) (Fabricat în Franţa).
Rexona Motion Sense Aloe Vera 48h (Fabricat în Marea
Britanie);

“Din  păcate,  omul  modern  este  înconjurat  de  „otrăvuri  cu
acțiune lentă“, pe care corpul adulților și, mai ales, al
copiilor  le  absoarbe  prin  căile  respiratorii,  prin  piele,
chiar şi prin aparatul digestiv, îmbolnăvindu-se treptat și,
deseori, ireparabil. Prin această campanie, ne propunem să-i
îndrumăm  pe  consumatori  în  vederea  realizării  alegerilor
potrivite  a  produselor  cosmetice  din  punct  de  vedere  al
conţinutului  în  substanţe  chimice,  astfel  încât  să  nu  se
expună  unor  riscuri  cu  privire  la  sănătate.  Limbajul  în
domeniul  produselor  cosmetice  a  cunoscut  o  dezvoltare
accelerată  în  ultimele  decenii  ca  urmare  a  apariției
numeroaselor substanţe şi tehnologii noi. Pentru consumatori,
acest  limbaj,  preluat  masiv  de  comercianți,  poate  provoca
neînțelegeri sau chiar confuzii, cu efecte nedorite pentru
utilizatori. Alegerea unui deodorant nu este un lucru atât de
ușor precum pare la prima vedere. În primul rând, trebuie să
avem în vedere cui îi este destinat acest tip de produs,
femeile însărcinate şi vârstnicii fiind consumatorii cei mai
vulnerabili la astfel de produse. Având în vedere că în acest
tip  de  produs  predomină  ingredientele  de  natură  chimică,
consumatorii cu probleme de sănătate trebuie să se informeze
în prealabil la medicul dermatolog. Deodorantele ar trebui
tratate cu cea mai mare grijă, în special de către Ministerul
Sănătăţii, care ar trebui să realizeze controale periodice și
testări  ale  produselor  cosmetice.  În  prezent,  agenţii
economici pot comercializa orice produs cosmetic numai în baza



unei notificări adresate Ministerului Sănătăţii, care de fapt
înseamnă doar o luare în evidenţă a acestora. Având în vedere
compoziția chimică a unor deodorante, ne exprimăm temerea în
legătură cu potențialul cancerigen, mutagen sau toxic al unor
ingrediente,  care  creează  o  lipsă  de  siguranță  pentru
consumatori. Solicităm în mod public Ministerului Sănătății să
realizeze  o  analiză  a  compoziției  chimice  a  deodorantelor
comercializate  în  prezent  pe  piața  românească,  în  vederea
interzicerii/retragerii produselor nesigure pentru sănătatea
consumatorilor”, a declarat conf. univ. dr. Costel Stanciu –
președintele Asociației Pro Consumatori.

 

Explozia  de  la  Rafinăria
Midia – Năvodari a provocat
rănirea  gravă  a  patru
persoane – Update
24 august 2016 12:06
Una dintre victimele exploziei a decedat
Bărbatul care a suferit arsuri pe 100% din suprafaţa corpului
a decedat. Este vorba despre Ionel Buzoianu, în vârstă de 48
de ani, care lucra la rafinărie de 15 ani.
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Avarie RAJA la Năvodari
24 august 2016 12:06
Aseară, în jurul orei 20,30, una din conductele principale de
alimentare cu apa, din oraşul Năvodari, a suferit o avarie.
Pentru efectuarea lucrărilor de reparaţii necesare, SC RAJA SA
a  fost  nevoită  să  întrerupă  pomparea  pe  această  conductă
începând de aseară, 22 august 2016 – ora 21,00 până astăzi, 23
august 2016 – ora 06,00. Au fost afectaţi de această oprire,
abonaţii din Năvodari, de pe străzile Recoltei, Prelungirea
Recoltei, Liniştii, Macului, Apusului şi Eternităţii.

Ne  cerem  scuză  faţă  de  consumatorii  afectaţi  de
această  avarie.

Explozia  de  la  Rafinăria
Midia – Năvodari a provocat
rănirea  gravă  a  patru
persoane
24 august 2016 12:06
Echipajele de intervenție ale Inspectoratului pentru Situați
de Urgență al Județului Constanța au intervenit cu tehnica
specifică pentru gestionarea evenimentului produs în urmă cu
câteva ore,  pe platforma rafinăriei de la Midia Năvodari.

Salvatorii ai reușit recuperarea  celor 6 persoane afectate (4
rănite grav și două  intoxicate cu fum) și predarea acestora
echipajelor specializate în vederea transportării la Unitatea
de Primiri-Urgențe a Spitalului Clinic judeţean Constanţa.
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Una  dintre victime  are arsuri pe 100% din suprafaţa corpului
şi  şanse  foarte  mici  de  supravieţuire.  Victima  a  fost
transportată urmează să fie transferat la Spitalul Bagdasar-
Arseni din Bucureşti. Şi ceilalţi răniţi au fost aduşi în
Capitală. Din cauza vremii – cod roşu de furtună la Bucureşti
şi  ceaţă  la  Constanţa  –  elicoptere  SMURD  nu  au  primit
permisiune de decolare, astfel că răniţii au fost transportaţi
cu ambulanţele.

După primirea apelului prin numărul unic pentru apeluri de
urgență 112, la locul indicat  s-au deplasat de urgență 37 de
pompieri, cu 6 autospeciale de stingere cu apă și spumă, o
ambulanță  SMURD,  o  autospecială  de  transport  personal  și
victime multiple, o autospecială CBRN și cinci ambulanțe SAJ.

Planul Roșu de intervenție activat la nivelul județului a
permis acțiunea în sistem integrat a echipajelor angrenate la
fața  locului,  salvarea  imediată  a  persoanelor  aflate  în
dificultate  și   limitarea  pericolul  de  propagare  la
vecinătăți.

De asemenea, în zona de manifestare, specialiștii CBRN, în
colaborare  cu  cei  ai  operatorului  economic,  au  efectuat
măsurători ale emisiilor din aer, nefiind înregistrate valori
care să pună în pericol viața comunităților din proximitate şi
nici a celor din amplasament.

Misiunea  a  fost  una  dificilă,  însă  coerența  și  efortul
concertat  al  forțelor  din  teren  au  condus  la  lichidarea
incendiului în mai puțin de două ore.



Un  candidat  la  sesiunea  a
doua de bacalaureat, eliminat
din examen pentru fraudă
24 august 2016 12:06
Luni, 22august 2016, s-a desfășurat prima probă scrisă  din
cadrul examenului național de bacalaureat, sesiunea august-
septembrie 2016.

Astfel,   631  de  candidați  au  susținut  proba  scrisă   la
disciplina Limba și literatura română în șase centre –  patru
în municipiu (Liceul Teoretic Lucian Blaga Constanța, Colegiul
Tehnic Tomis Constanța, Liceul Tehnologic de Electrotehnică și
Telecomunicații Constanța, Colegiul Tehnic de Marină Alexandru
Ioan Cuza Constanța) și două în județul Constanța (Liceul
Tehnologic  Dragomir  Hurmuzescu  Medgidia  și  Liceul  Teoretic
Callatis Mangalia).

145 de absolvenți  au absentat, iar un candidat din centrul de
examen  de  la  Liceul  Tehnologic  Dragomir  Hurmuzescu  din
Medgidia a fost eliminat pentru  fraudă, cu interdicţia de
participare la examenul de bacalaureat pentru următoarele 2
sesiuni.

Avarie  RAJA  la  conducta  de
transport apă sursa Galeșu –
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Stația Palas
24 august 2016 12:06
In cursul serii trecute (20 august 2016), constructorul care
executa lucrarile la autostrada Constanta – Ovidiu, pe centura
de descarcare a traficului inspre Ovidiu, in zona localitatii
Poiana, a avariat una din cele doua magistralele de apa, cu
diametrul de 1.200 mm. Conducta transporta apa bruta de la
sursa Galesu la Statia de tratare si pompare Palas, ce asigura
alimentarea cu apa a localitatilor Constanta, Lumina, Navodari
si Ovidiu. Imediat, la fata locului au fost trimise mai multe
echipe de interventie cu toate utilajele necesare.

La ora actuala, alimentarea statiei de tratare si pompare
Palas  de  la  sursa  Galesu  se  face  doar  printr-o  singura
conducta cu diametrul de 1.200 mm. Pentru a asigura debitul de
apa necesar la statia Palas, s-au facut manevrele de vane
pentru a suplimenta o parte din necesarul de apa de la sursele
Caragea-Dermen.

Pana la ora actuala nu s-au inregistrat probleme in furnizarea
apei catre abonatii deserviti de statia Palas.

Mii de localnici şi turişti,
prezenţi  la  Zilele  Oraşului
Techirghiol! (galerie foto)
24 august 2016 12:06
În  acest  weekend,  mii  de  turişti  şi  locuitori  din
Techirghiol sunt prezenţi la cea mai mare sărbătoare a
urbei: cea de a XVII-a ediţie a Zilelor Oraşului. Evenimentul
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a fost deschis chiar de către edilul din Techirghiol, Iulian
Soceanu, la Casa de Cultură ”Constantin Tănase”, în cadrul
unei  întâlniri  cu  vârstnicii  oraşului.  Cu  această  ocazie,
edilul a oferit diplome și premii în bani, în valoare de 200
de lei fiecare, persoanelor cu vârste de peste 85 de ani,
cuplurilor  care  sărbătoresc  50  ani  de  căsătorie,  dar  și
veteranilor de război. „Vă aducem, pe această cale, toate
mulţumirile noastre şi vă exprimăm tot respectul pentru munca
pe care aţi depus-o aici, în oraşul nostru, pentru ca noi,
copiii şi nepoţii dumneavoastră, să ne bucurăm de un trai mai
bun“,  le-a  spus,  celor  prezenţi  în  sală,  primarul  Iulian
Soceanu. Aceasta a mai adăugat faptul că doreşte ca, în scurt
timp,  să  înfiinţeze  un  Sfat  al  Bătrânilor,  bizuindu-se,
astfel, pe înţelepciunea celor vârstnici, în viitoarele sale
decizii de la nivel administrativ.

„Este  o  iniţiativă  foarte  bună  pentru  noi,  vârstnicii
oraşului, şi ne bucurăm că ne sunt recunoscute meritele unei
vieţi de muncă. Cu siguranţă, vom fi prezenţi şi  la celelalte
evenimentele pe care le va organiza primăria cu ocazia Zilelor
Oraşului“, ne-a declarat Haida Gima, una dintre zecile de
vârstnici prezenţi în sala Casei de Cultură. La rândul său,
Niculae Toma, veteran de război, ne-a spus că se bucură mult
că sacrificiul pe care l-a făcut, timp de doi ani, chiar în
mijlocul  bătăliilor,  în  calitate  de  telefonist,  i-a  fost
recunoscut de edilul Iulian Soceanu.

Ulterior,  la  la  Grădina  Botanică  a  avut  loc  deschiderea
oficială a Zilelor Orașului Techirghiol. Cu această ocazie,
primarul  Iulian  Soceanu  a  dat  citire  întregii  serii  de
activităţi  dedicate  Zilelor  Oraşului,  care  vor  culmina
duminică seara, cu un impresionant foc de artificii.

În Parcul Monumentul Eroilor au loc, la această oră, atât o
expoziţie  de  artă  culinară  cu  preparate  tradiționale
tătărești, turcești, aromâne și românești, cât şi un spectacol
dedicat minorităților, mai exact, o seară a cântecelor și
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dansurilor  tradiționale,  urmate  de  recitaluri  susținute  de
către interpreți și dansatori de muzică populară românească.
Pe  faleză  se  derulează,  tot  la  această  oră,  un  regal  de
muzică, dansuri și balet în cadrul căruia vor evolua artiști
locali care activează în cadrul mai multor structuri printre
care: Ansamblul Techir – tradițional românesc; Ansamblul Can-
su – tradițional tătăresc; Ansamblul de Dansuri Tradiționale
Aromâne ”Veria” din Techirghiol; Fanfara Palatului Copiilor
Constanța; Grădinițele din Techirghiol; Liceul ”Emil Racoviță”
Techirghiol;  Clubul  Sportiv  ”Victoria”  Techirghiol;  Centrul
Sparta  Rotterdam;  Clubul  Nautic  Român;  Ansamblul  de  Balet
”Angy Dance Studio”; Ansamblul de Dans Sportiv ”Dance Art”
Techirghiol; Ansamblul de Dans Sportiv ”EL DANCE” Techirghiol.

Mâine, programul manifestărilot Zilelor Oraşului Techirghiol
vor începe dis de dimineaţă, de la ora 9.30, cu un concurs de
înot în lac.

La ora 10.00, este programat un Concurs de Yachting, organizat
de Clubul Nautic Român, ”Regata Zilelor Orașului Techirghiol”.

La  ora  10.30,  ”Cine  prinde  rața…  o  câștigă”,  fiind  vorba
despre un concurs distractiv ce se va desfășura pe lac.

La ora 11.00, va avea loc Turneul de Fotbal ”Cupa Sparta
Techirghiol”, ediția a VI-a, ce va fi organizat pe stadion.

La ora 13.30, vor avea loc pe stadion lupte tătărești KUREȘ,
coorganizatori fiind UDTTMR și UDTR.

Ora  18.00  este  rezervată  Festivalului  ”QATLAMA”,  ajuns  la
ediția a II-a, ce va avea loc la Grădina Botanică. Este vorba
despre o expoziție cu vânzare de preparate culinare tătărești,
coorganizatori fiind membrii UDTTMR.

Începând cu ora 20.00, va avea loc spectacolul festiv ”La
Mulți Ani Techirghiol” 2016. Vor fi găzduite concerte în aer
liber, recitaluri de muzică populară, dance, etno, umor, pop-
rock.



Manifestările  dedicate  orașului  Techirghiol  se  vor  încheia
după  ora  23.00  cu  un  impresionant  și  spectaculos  foc  de
artificii pe faleză.
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HOP-ul  TINERILOR  ACTORI
COSTINEŞTI  2016.  URMĂRIŢI-I
ŞI VOTAŢI! www.galahop.ro!
24 august 2016 12:06
Pentru al doilea an consecutiv, publicul se poate implica
activ şi îi poate sprijini pe tinerii actori finalişti la Gala
HOP.

Îi poate ajuta să crească, le poate confirma profesionalismul
şi, anul acesta, implicarea şi reacţia faţă de această lume
„bună”.

 

Aceasta este tema celei de-a 19-a ediţii a Galei HOP:

NE-BUN PENTRU ACEASTĂ LUME.

Nebunia – ca şansă de a spune adevărul, ca element subversiv,
ca formă de revoltă, ca existenţă în afara normei, ca rol
asumat, ca formă de supravieţuire.

 

Aflaţi mai multe despre participanţii de anul acesta la Gala
Tânărului Actor HOP!

Intraţi pe noul site care le este dedicat – www.galahop.ro.

Puteţi face cunoştinţă cu fiecare dintre ei. Aici se prezintă
prin propriile filmuleţe; aici aveţi toate detaliile despre
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activitatea lor profesională, despre aspiraţiile şi dorinţele
lor.

 

Zilnic fiţi alături de ei şi urmăriţi-i pe www.galahop.ro, dar
şi  pe  contul  oficial  de  Facebook  al  Galei  HOP
(https://www.facebook.com/GalaHopGalaTanaruluiActor)  şi  pe
contul oficial de YouTube al UNITER (UNITER ROMANIA).

 

În  perioada  5  –  8  septembrie,  urmăriţi  live  transmisia
competiţiei şi votaţi!

Cu un simplu click, puteţi fi aproape de cei 29 de tineri
artişti care aspiră la trofeul HOP.

 

Vă invităm să intraţi, alături de tinerii artişti, în lumea
nebună a jocului şi a tinereţii.

GALA TÂNĂRULUI ACTOR – HOP, program permanent al UNITER şi
singular în peisajul festivalier autohton, este un concurs
care are ca scop promovarea şi lansarea tinerilor absolvenţi
din învăţământul superior artistic.

5-8  septembrie  2016.  Vox  Maris  Grand  Resort  Costineşti.
Director artistic: Miklós Bács.

Avarie  RAJA  la  Navodari  si
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Lumina
24 august 2016 12:06
Pentru  remedierea  unei  avarii  la  conducta  magistrala  de
alimentare  cu  apa  a  localitatilor  Lumina  si  Navodari,  cu
diametrul de 600 mm, SC RAJA SA a fost nevoita sa intrerupa
furnizarea apei potabile astazi, 19 august 2016, in intervalul
10,45 – 15,30. Sunt afectati consumatorii din orasul Navodari
si  localitatea  Lumina.  Avand  in  vedere  numarul  mare  de
consumatori deserviti de aceasta conducta, initial, echipele
de interventie au incercat, inca de la ora 07,00 dimineata,
remedierea  avariei  cu  conducta  sub  presiune,  pentru  a  nu
afecta alimentarea cu apa a abonatilor. Din pacate, diametrul
mare al conductei, lungimea si implicit debitul mare de apa,
au facut necesara sistarea apei pentru executarea lucrarilor
de interventie.

Ne cerem scuze fata de consumatorii afectati de aceasta avarie
si ii asiguram ca echipele noastre vor face tot posibilul
pentru finalizarea reparatiilor si reluarea furnizarii apei
potabile in cel mai scurt timp.

Primarul  Iulian  Soceanu,
gazda  celei  de  a  XVII-a
ediții  a  Zilelor  Orașului
Techirghiol
24 august 2016 12:06
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Sâmbătă,
20
august
și
duminică
,  21
august,
va  avea
loc  cea
de  a
XVII-a
ediții  a
Zilelor

Orașului Techirghiol, eveniment la care sunt așteptați atât
localnicii, cât și turiștii care își petrec vacanțele ori care
au venit la tratament balnear în această zonă.

Edilul orașului, Iulian Soceanu a declarat pentru ”Ediția de
Sud” că pentru manifestarea din acest an, bugetul alocat a
fost redus, deoarece banii localității sunt limitați, astfel
că trebuie cheltuiți rațional. Chiar și în aceste condiții,
precizează edilul, agenda acțiunilor

cultural-artistice este de calitate și atent stabilită, astfel
că vom demonstra că se poate oferi divertisment la un înalt
nivel cu costuri mici.

Sâmbătă, la ora 16.00, la Casa de Cultură ”Constantin Tănase”
va avea loc o ședință festivă a Consiliului Local Techirghiol
în cadrul căreia primarul Iulian Soceanu va acorda diplome și
premii în bani, în valoare de 200 de lei fiecare, persoanelor
cu vârste de peste 85 de ani, cuplurilor care sărbătoresc 50
ani de căsătorie, dar și veteranilor de război.

La ora 17.00, va avea loc la Grădina Botanică deschiderea
oficială a Zilelor Orașului Techirghiol. Edilul Iulian Soceanu
va adresa un mesaj invitaților și va vorbi despre această
sărbătoare tradițională.
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Începând  cu  ora  18.30,  pe  faleză,  va  începe  un  regal  de
muzică, dansuri și balet în cadrul căruia vor evolua artiști
locali care activează în cadrul mai multor structuri printre
care:

Ansamblul Techir – tradițional românesc;
Ansamblul Can-su – tradițional tătăresc;
Ansamblul de Dansuri Tradiționale Aromâne ”Veria” din
Techirghiol;
Fanfara Palatului Copiilor Constanța;
Grădinițele din Techirghiol;
Liceul ”Emil Racoviță” Techirghiol;
Clubul Sportiv ”Victoria” Techirghiol;
Centrul Sparta Rotterdam;
Clubul Nautic Român;
Ansamblul de Balet ”Angy Dance Studio”;
Ansamblul de Dans Sportiv ”Dance Art” Techirghiol;
Ansamblul de Dans Sportiv ”EL DANCE” Techirghiol.

La ora 19.00, este programată o spectaculoasă expoziție de
artă  culinară  cu  vânzare  ce  se  va  desfășura  în  Parcul
Monumentul Eroilor. Vor fi etalate și servite participanților
preparate  tradiționale  tătărești,  turcești,  aromâne  și
românești.

După  ora  19.30,  va  fi  organizat  un  spectacol  dedicat
minorităților, mai exact, o seară a cântecelor și dansurilor
tradiționale,  urmate  de  recitaluri  susținute  de  către
interpreți  și  dansatori  de  muzică  populară  românească.

Duminică, 21 august, la ora 9.00, pe faleză, vor avea loc
lupte în nămol de Techirghiol.

La ora 9.30, se va desfășura un concurs de înot în lac.

La ora 10.00, este programat un Concurs de Yachting, organizat
de Clubul Nautic Român, ”Regata Zilelor Orașului Techirghiol”.

La  ora  10.30,  ”Cine  prinde  rața…  o  câștigă”,  fiind  vorba



despre un concurs distractiv ce se va desfășura pe lac.

La ora 11.00, va avea loc Turneul de Fotbal ”Cupa Sparta
Techirghiol”, ediția a VI-a, ce va fi organizat pe stadion.

La ora 13.30, vor avea loc pe stadion lupte tătărești KUREȘ,
coorganizatori fiind UDTTMR și UDTR.

Ora  18.00  este  rezervată  Festivalului  ”QATLAMA”,  ajuns  la
ediția a II-a, ce va avea loc la Grădina Botanică. Este vorba
despre o expoziție cu vânzare de preparate culinare tătărești,
coorganizatori fiind membrii UDTTMR.

Începând cu ora 20.00, va avea loc spectacolul festiv ”La
Mulți Ani Techirghiol” 2016. Vor fi găzduite concerte în aer
liber, recitaluri de muzică populară, dance, etno, umor, pop-
rock.

Manifestările  dedicate  orașului  Techirghiol  se  vor  încheia
după  ora  23.00  cu  un  impresionant  și  spectaculos  foc  de
artificii pe faleză.

Edilul  Iulian  Soceanu  invită  localnicii,  turiștii,  dar  și
cetățenii din zonele limitrofe la această mare sărbătoare,
organizată  pe  parcursul  celor  două  zile,  asigurându-i  că
surprizele  oferite  vor  merita  prezența  la  manifestările
cuprinse în programul stabilit de Primăria Techirghiol.
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Sâmbătă,  vor  fi  stabilite
prin  tragere  la  sorți
comisiile  din  centrele  de
examen pentru sesiunea a doua
a bacalaureatului
24 august 2016 12:06
Sâmbătă, 20 august 2016, începând cu ora 10.00, în sala mare a
Palatului Copiilor Constanţa se va desfășura şedinţa publică
pentru  tragerea  la  sorţi  a  vicepreşedinţilor  şi  cadrelor
didactice care vor face parte din comisiile din centrele de
examen  şi  din  centrele  zonale  de  evaluare-  bacalaureat,
sesiunea august- septembrie 2016.

 

La acestă ședință au fost invitați să participe reprezentanți
ai elevilor, părinților, societății civile și ai sindicatelor
din învățământ.

 

Reamintim  că,  pentru  a  doua  sesiune  a  examenului  de
bacalaureat 2016, sesiunea august- septembrie, s-au înscris
1675 de absolvenți ai claselor a XII-a/XIII-a, 1061 dintre
aceștia aparținând seriei curente.

 

În cele 6 centre din județul Constanța se vor organiza probele
scrise, după următorul calendar:

 

22 august 2016 Limba şi literatura română – proba E)a);
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24 august 2016 Proba obligatorie a profilului – proba
E)c);
26  august  2016  Proba  la  alegere  a  profilului  şi
specializării – proba E)d).

 

Menționăm că pentru proba E)b)- Limba şi literatura maternă,
derulată în data de 23 august 2016, nu s-a înscris niciun
candidat.

 

 

VIER  PFOTEN:  Animalele  de
circ nu sunt în vacanță pe
litoral
24 august 2016 12:06
Locul animalelor sălbatice nu este la circ, ci în mediul lor
natural. Asta vor învăța sute de copii aflați în vacanță pe
litoral, unde se întâlnesc zilele acestea cu membrii echipei
VIER PFOTEN porniți în campania STOP IT! Fara sălbatice în
circuri. Voluntarii campaniei vor fi prezenți în stațiunile
Mamaia, Eforie Nord, Saturn și 2 Mai, unde vor împărți broșuri
și cărți de colorat care prezintă viața animalelor în mediul
natural comparativ cu traiul lor în condițiile de la circ.

Stațiunile de pe litoralul românesc găzduiesc în fiecare an
circuri ambulante care pun în scenă reprezentații cu animale
sălbatice. Lei, tigri, elefanți, hipopotami, foci sau zebre
sunt obligați să performeze sub amenințarea biciului în arene
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pline de lumini și zgomote stresante, pentru distracția unui
public  care  nu  cunoaște  prețul  plătit  de  aceste  animale.
Scurta  expunere  în  fața  publicului  este  urmată  de  ore
nesfârșite de claustrare în cuști sau țarcuri extrem de mici,
dar și de ore petrecute sub soarele dogoritor pe drum, în
camioanele de transport.

VIER PFOTEN va informa publicul spectator despre adevăratul
preț al accesului la reprezentațiile circurilor cu animale
salbatice. ”Prin aceasta campanie am hotărât să ne adresăm în
primul  rând  copiilor,  principalii  vizați  de  publicitatea
agresivă a circurilor cu animale. Copiii sunt cei care, prin
sensibilitatea lor, pot rezona cel mai bine la mesajul nostru,
respectiv acela că lumea colorată a animalelor sălbatice nu se
regaseste in cuștile strâmte și întunecate în care animalele
de la circ sunt obligate să ducă o viață de chin. Relansăm cu
această ocazie apelul nostru către părinți să nu-și mai expună
copiii  acestor  reprezentații  care  le  creează  o  imagine
distorsionată  asupra  realității.  În  mediul  lor  natural,
elefanții nu stau în două picioare, leii nu trec prin cercuri
de foc, iar focile nu fac echilibristică cu mingii pe nas”, a
declarat Veronica Tulpan, director de programe naționale VIER
PFOTEN România.

În luna martie a acestui an, opinia publică din România a luat
atitudine împotriva circului Americano Vargas după ce VIER
PFOTEN a difuzat imagini scandaloase cu condițiile mizere și
starea precară de sănătate a animalelor sălbatice staționate
în  parcarea  hipermarketului  Cora  din  București.  În  pofida
dovezilor  incontestabile  de  abuz  asupra  animalelor,
Autoritatea Națională Sanitar Veterinară și pentru Siguranța
Alimentelor (ANSVSA) a concluzionat că toate condițiile de
bunăstare  erau  respectate.  „Am  primit  același  răspuns  de
fiecare dată când am semnalat astfel de cazuri. Opinia publică
merită un raspuns competent la o situație evidenta de abuz.
Solicităm pe această cale ANSVSA să-și reconsidere metodele de
control și să nu se mai prevaleze de argumente birocratice



pentru  a-și  justifica  activitatea”,  a  continuat  Veronica
Tulpan.

Românii  au  șansa  de  a  schimba  actuala  legislație  care
reglementează  funcționarea  circurilor,  astfel  încât  să  fie
interzisă folosirea animalelor sălbatice. VIER PFOTEN le pune
la  dispoziție  o  scrisoare  pe  care  aceștia  o  pot  trimite
parlametarului care îi reprezintă. Aceasta poate fi accesată
de publicul larg pe website-ul organizatiei VIER PFOTEN.

Numeroase țări europene, inclusiv Bulgaria, au interzis deja
folosirea  animalelor  sălbatice  în  circuri.  În  prezent,
Germania se afla foarte aproape de acest succes, după ce sute
de  mii  de  oameni  s-au  mobilizat  și  au  trimis  scrisori
membrilor  parlamentului

Cei zece aleşi din opoziţie
au  decis:  comisii  de
verificare  a  haosului  din
comerţul  din  sudul
litoralului!  Se  vrea  şi
restaurarea  normalităţii  în
Căminul C9 Neptun
24 august 2016 12:06
Doar zece aleşi din cei nouăsprezece pe care îi are Consiliul
Local  Mangalia  s-au  prezentat,  astăzi,  la  şedinţa
extraordinară, ce a avut, pe ordinea de zi, patru proiecte de
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hotărâre:  formarea  unei  comisii  speciale  de  analiză  şi
verificare  a  modului  de  organizare  şi  desfăşurare  a
activităţii  de  comerţ  pe  domeniul  public  şi  privat,
înfiinţarea  unei  a  doua  comisii  pentru  verificarea
îndeplinirii  condiţiilor  de  amplasare  şi  desfăşurare  a
activităţii Circului Orlando din Saturn şi o a treia comisie
pentru verificarea modului de administrare a spaţiilor din
Căminul C9 şi Hotelului Egreta. Cel de al patrulea proiect a
vizat schimbarea destinaţiei apartamentelor de la căminul C9
Neptun,  dorindu-se  transformarea  acestora  în  locuinţe  de
serviciu pentru cadrele didactice şi cele medicale, care fac
naveta la Mangalia.

O primă nemulţumire a consilierilor PSD, ALDE şi PMP, adică
cei  care  au  şi  convocat  şedinţa,  a  fost  aceea  că  aleşii
liberali, nouă la număr, au absentat de la şedinţă. Mai mult,
chiar şi şefii instituţiilor primăriei, deşi li s-a cerut, în
mod expres, prezenţa în cadrul întâlnirii, nu au dat curs
acestei solicitări.

Prima comisie formată în cadrul şedinţei, din care fac parte
Dragoş Bociog, Oprea Dop şi Ozghiun Menabit, va verifica,
potrivit preşedintelui de şedinţă, Paul Foleanu,  câte din
sutele de societăţi care au împânzit întreg litoralul sudic au
autorizaţii de funcţionare în regulă. A fost dat exemplul
societăţii care deţine utilaje de agrement – carturi – pe
faleza  din  Mangalia,  care,  spun  consilierii,  nu  ar  avea
autorizaţie valabilă de funcţionare ba, mai mult, zilnic pune
în pericol vieţile şi sănătatea atât a utilizatorilor, cât şi
pe cele ale trecătorilor. „Copiii umblă cu carturile printre
pietoni şi le pun vieţile în pericol. Ca şi la Circul Orlando,
putem  avea,  oricând,  un  al  doilea  Colectiv”,  a  declarat
Ozghiun Menabit, care se va ocupa, în cadrul comisiei, de
legalitatea funcţionării unor astfel de societăţi.

În privinţa Circului Orlando, care staţionează pe o halcă
importantă din domeniul public al staţiunii Saturn, aleşii
prezenţi la şedinţă spun că acesta nu plăteşte, către bugetul



local, niciun leu din suma pe care ar fi trebuit să o achite
pentru  activitatea  din  această  vară.  Potrivit  lui  Leonard
Tănase, circul ar fi trebuit să plătească 2 lei pe metrul
pătrat, deci, la un calcul simplu, circa 250.000 de euro, bani
ce  ar  fi  putut  fi  direcţionaţi  către  instituţiile  de
învăţământ  din  Mangalia,  vitregite  în  ultimii  ani.

Nicolae Moroianu a făcut chiar o paralelă între prosperitatea
Circului  Orlando  şi  absenţa  Liberty  Parade,  eveniment  de
tradiţie care, anul acesta, nu a mai putut fi organizat din
cauza birocraţiei din primărie: “Este o situaţie similară, pe
o suprafaţă de teren aproximativ egală. Liberty Parade nu a
mai putut fi ţinută pentru că, aşa cum a declarat public şi
organizatorul,  nu  au  fost  eliberate,  de  către  primărie,
documentele  necesare  derulării  evenimentului,  timp  în  care
Circul Orlando nu a mai avut nevoie nici de avize, nici de
autorizaţii”.  Din  comisia  de  verificare  a  legalităţii
staţionării  circului  de  la  Saturn  vor  face  parte  Leonard
Tănase, Ozghiun Menabit şi prof. Sorin Mihai.

Cel de al treilea proiect de hotărâre de pe ordinea de zi a
şedinţei extraordinare convocate de consilierii de opoziţie a
vizat înfiinţarea unei comisii care să verifice haosul creat
în spaţiile de locuit din Căminul C9 din Neptun şi Hotel
Egreta din Venus, ambele proprietăţi ale primăriei. „Domnul
director  al  Serviciului  Social,  Claudiu  Stamate,  în
administrarea căruia se află căminul C9, ne-a spus că doar o
mică parte a celor ce locuiesc acolo deţin contracte legale.
Ceilalţi, ne-a mai spus domnia sa, nu se ştie cum ocupă aceste
locuinţe. Mai mult, ei nu plătesc chirie pentru acele spaţii,
ci doar utilităţile ce le sunt afişate la avizier. De aceea
era nevoie să verificăm, de urgenţă, cine sunt persoanele care
locuiesc acolo, de ce nu plătesc chirie şi ce statut au aceste
locuinţe”, a declarat preşedintele de şedinţă, Paul Foleanu.

Consilierii  care  vor  face  parte  din  această  comisie  sunt
Alexandra Silistra, Nicolae Moroianu şi Bogdan Maganu.



Ultimul proiect de hotărâre de pe ordinea de zi nu a putut fi
aprobat de consilierii prezenţi, întruct necesita votul a două
treimi  dintre  aleşii  locali.  Este  vorba  despre  schimbarea
destinaţiei locuinţelor de la C9 în locuinţe de serviciu şi de
necesitate: “Termenul de locuinţă de urgenţă nu există în
Legea Locuinţei. Aşa că, aceste locuinţe sunt, în prezent,
undeva în afara legii. Ce ne-am propus noi prin acest proiect
de  hotărâre,  iniţiat  de  consilierii  PMP:  să  aducem  în
normalitate, în legalitate, aceste locuinţe, cărora să le dăm
statutul de locuinţe de serviciu sau de necesitate şi pe care
să le acordăm cadrelor didactice şi celor medicale ce fac
naveta la Mangalia”, a spus prof. Mihai Sorin.

Tot pe ordinea de zi a mai figurat un proiect de hotărâre
privind  înlocuirea  lui  Iulian  Drăgoi  din  Consiliul  de
Adminstraţie  al  GOLDTERM  cu  Valentin  Apostol.

În plus, Paul Foleanu a ţinut să precizeze, încă o dată,
pentru  zecile  de  agenţi  economici  cărora  nu  le-au  fost
prelungite contractele cu ADPP-ul din decembrie 2015, că, în
luna aprilie a acestui an, Consiliul Local a prelungit aceste
contracte  cu  doi  ani.  Mai  mult,  potrivit  unei  decizii  a
aceluiaşi  consiliu,  adoptată  în  luna  decembrie  a  anului
trecut, agenţii respectivi sunt scutiţi de la plata celor doi
lei/mp/zi.

Cele  mai  frecvente  pericole
generatoare  de  situaţii  de
urgenţă  la  gospodăriile
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cetăţeneşti
24 august 2016 12:06
Din analiza statistică a incendiilor din România din ultimii
ani  reiese  că  în  perioada  iunie-octombrie,  dar  cel  mai
frecvent  începând  din  a  doua  jumătate  a  lunii  iunie,  se
înregistrează un număr ridicat de incendii la gospodării ale
populaţiei având drept cauză focul deschis efectuat pentru
curăţenie, prin distrugerea resturilor menajere, furaje sau a
vegetaţiei uscate din curţi şi grădini.

Cazuistica  incendiilor  arată  că,  de  cele  mai  multe  ori,
cetăţenii  au  efectuat  arderea  resturilor  menajere  ori  a
vegetaţiei uscate pe timp de vânt sau amplasând grămezile ce
urmează  a  fi  distruse  prin  ardere  în  apropierea  şurilor,
adăposturilor de animale sau a furajelor, ceea ce a condus la
propagarea rapidă a focului la gospodării şi anexele acestora,
înregistrându-se  pagube  mari  şi  periclitând  mediul
înconjurător.

O altă cauză, deloc de neglijat, a producerii incendiilor la
gospodăriile cetăţeneşti este fumatul. Trebuie ţinut cont că
resturile de ţigări consumate nu se aruncă la întâmplare şi
nici fără a fi complet stinse. De asemenea, trebuie respectată
interdicţia de a se fuma în încăperile în care sunt depozitate
materiale combustibile sau lichide inflamabile, în grajduri
sau  în  imediata  apropiere  a  acestora,  în  poduri  sau  în
imediata  apropiere  a  depozitelor  de  furaje,  pe  timpul
recoltării  cerealelor  ori  în  zonele  împădurite.

De asemenea, jocul copiilor cu focul, în magazii, şoproane,
grajduri, poduri, poate provoca incendii soldate cu pagube
materiale importante, precum şi blocarea copiilor în casă cu
lumânări aprinse, sobe, plite şi/sau aparate electrice aflate
în funcţiune ori lăsarea copiilor nesupravegheaţi în preajma
surselor de încălzire.

https://editiadesud.ro/cele-mai-frecvente-pericole-generatoare-de-situatii-de-urgenta-la-gospodariile-cetatenesti/


Instalarea şi exploatarea centralelor termice cu combustibil
lichid  sau  gazos  reprezintă  o  altă  cauză  generatoare  de
incendiu,  deloc  de  neglijat.  Pentru  a  nu  avea  parte  de
evenimente nedorite, montarea acestor centrale trebuie făcută
numai de către personal autorizat, coşurile de evacuare a
fumului  se  vor  realiza  din  materiale  incombustibile,
rezistente la foc şi la acţiunea corozivă a fumului şi a
gazelor de ardere.

Mangalia și cele dintâi zile
de Prim Război Mondial
24 august 2016 12:06

de E. C. Ninu

Cum  România,  în  Consiliul  de  Coroană
din 14 august 1916, decisese intrarea
de  partea  Antantei  (Marea  Britanie,
Franța, Rusia), date fiind promisiunile
și perspectivele constituirii României
Mari,  consecințele,  firește,  nu  au
întârziat să apară.

Dacă, pe frontul din Transilvania, victoriile  au fost cele
așteptate,  trupele  române  înaintând  impetuos  în  inima
Ardealului, în schimb, în Dobrogea, evenimentele au debutat
cum nu se poate mai prost: tatonări, hărțuiri, pentru ca, la
Silistra-Turtucaia, înfruntarea să se desfășoare cu tot ce

https://editiadesud.ro/mangalia-si-cele-dintai-zile-de-prim-razboi-mondial/
https://editiadesud.ro/mangalia-si-cele-dintai-zile-de-prim-razboi-mondial/
http://editiadesud.ro/wp-content/uploads/2016/08/xCatedrala-„Sf.-Gheorghe”-Mangalia.jpg


avea ea mai dramatic. Incompetența conducătorilor, cunoașterea
planurilor  strategice, neglijarea posibilității intrării în
război a Bulgariei (o va face, pe 20 august 1916), ca posibil
adversar (dornic să-și recapete teritoriile luate, respectiv
Cadrilatrul,  în urma celui de-Al Treilea Război Balcanic),
lipsa de experiență a frontului, delăsarea aliaților ruși,
starea depășită a armamentului etc., etc. au dus la una din
cele mai grele înfrângeri, soldată cu mii de morți, răniți și
dispăruți,  numărul  prizonierilor  români  chiar  depășind
limitele verosimilului. („Pierderile românești s-au cifrat la
aproximativ 34.000 de oameni (morți, răniți și dispăruți),
alți  3.500  de  oameni  reușind  să  iasă  spre  Silistra  din
încercuirea realizată de trupele bulgaro-germane, în timp ce
aproximativ două mii de ostași au scăpat trecând Dunărea spre
Oltenița,  înot  sau  cu  ajutorul  marinei  fluviale  române.
Pierderile  sângeroase  ale  românilor  (morți  și  răniți)  au
totalizat 160 de ofițeri și 6.000 de soldați, în vreme ce 480
de ofițeri și 28.000 de soldați au ajuns în prizonierat.”, cf.
ro.wikipedia.org)

Mangalia  nu  a  cunoscut  înfruntări  terestre  de  trupe.  Dar
bombardamentul navelor inamice  a făcut să se înregistreze și
victime din rândul civililor. Cui au aparținut aceste nave
inamice  pare  a  fi,  încă,  o  enigmă:  submarin  german,  nave
turcești, nave germane și turcești, nave germane, turcești și
bulgărești (?).

Părerile sunt împărțite, de aceea, în încheiere, am să enumăr
pe cele ale unor autori, cunoscuți de către mulți dintre noi,
mangalienii.

Biserica ruinată a fost vizitată, în 1922, de către1.
scriitorul teolog Gala Galaction, cel care a locuit o
vreme şi la casa parohială, la pr. Gheorghe Chiorpec.
Impresiile  sale  au  fost  publicate  în  cartea  sa,
intitulată  „Mangalia”,  apărută  la  Editura  „Casei
Şcoalelor”,  în  1947,  în  care  scria:



„… În silueta ei înscrisă în smaraldul cerului, proeminează o
biserică începută şi neisprăvită … Mangalia a avut onoarea de
peste două sute de ghiulele, azvârlite din largul mării de pe
un vapor inamic. Mai toate casele au rămas schiloade … Zeci de
alte case, găurite de câte o ghiulea, au căzut pradă jafului
şi ruinii.”

Aurelia  și  Ștefan  Lăpușan  („Mangalia  în  paginile2.
vremii”,  ed.  „Dobrogea”,  Constanța,  2007,  pag.  61)
comentează, succint, episodul bombardării bisericii „Sf.
Gheorghe”:

„În timpul războiului, Mangalia a fost în mare parte dărâmată.
A fost bombardată sistematic de pe mare, din aer și de pe
pământ,  casele  i-au  fost  distruse,  patrimoniul  arheologic
prădat sau distrus, și ce a mai rămas în picioare a fost
jefuit de ocupanți, dar și de ai noștri, rămași fără lege și
autorități, sub cerul liber. Biserica începută și înălțată
până la acoperiș a fost și ea bombardată fără milă.”

În  splendida  sa  proză  memorialistică,  „Fiul3.
ceasornicarului”  (editura  „Omonia”,  București,  2011,
pag.  11),  arhitectul,  pictorul,  scriitorul  Stephan
Eleutheriadis constata, cu mâhnire:

„Când a izbucnit Primul Război Mondial în 1914 și Mangalia a
fost bombardată de un submarin german, populația s-a speriat
și a început să evacueze orașul… Populația de români și greci
a început să se retragă împreună cu trupele românești înspre
nord, fără nicio țintă și fără nicio orientare.”

Lucrarea  „Ferestre  în  pridvor.  Istoricul  bisericii4.
SFÂNTUL MARE MUCENIC GHEORGHE din Mangalia” (editura 
Arhiepiscopiei  Tomisului,  Constanța,  2014),  având,  ca
autori, pe preotul protoiereu Vasile Cîrlan și pe Ionuț
Dimache, prezintă și ea următoarea afirmație:

„Astfel, la 14 septembrie 1914, episcopul Nifon Niculescu al
Dunării de Jos sfințește piatra de temelie a bisericii, preot



paroh fiind Ioan Roșculeț, iar constructorul bisericii Avram
Marcu din Constanța, care s-a angajat să predea biserica la
roșu în  toamna anului 1916. Acest lucru nu a fost posibil,
deoarece biserica, construită până la corniza superioară, a
fost  bombardată  în 1916 de turci, de pe mare, după începerea
Primului  Război  Mondial.  În  timpul  bombardamentelor  asupra
bisericii, a murit șeful de șantier Dimitrie Marcu, unchiul
antreprenorului bisericii.” (pag. 8)

D. Isac, în lucrarea sa, „Mangalia, recunoștință veșnică5.
armatei  române.  (Repere  istorice  cronologice)”,
coordonatori  M.  Ionescu,  E.C.  Ninu  (ed.  „Imperium”,
Constanța, 2014, pag. 23-24) făcea unele precizări nu
lipsite de interes:

„Pe 16 august 1916, la începutul Primului Război Mondial,
Mangalia a fost bombardată violent de către artileria navelor
inamice, a Puterilor Centrale (Tripla Alianţă), printre care
şi a vecinului nostru de la Sud, Bulgaria.  Atunci, o parte a
oraşului a fost ruinată.  Singurul edificiu de cult distrus a
fost noua Biserică „Sf. Gheorghe”, considerată „inima istorică
şi spirituală a oraşului”.  Cu acea ocazie nefastă, Dimitrie
Marcu,  care  se  afla  în  Biserică  pentru  finalizarea  unor
lucrări, a fost omorât sub dărâmături.  El este considerat
prima  victimă  a  Primului  Război  Mondial  la  Mangalia.  
Speriată, populaţia s-a refugiat în Pădurea Hagieni, apoi spre
nord-estul  ţării,  iar  bunurile  lor  au  căzut  pradă
cotropitorilor.”  (Dosar  istoric  Biserica  „Sf.  Gheorghe”,
Arhiva Arhiepiscopiei Tomisului, (bombardamentul Mangaliei din
16 august 1916)…

… „În Primul Război Mondial (1916-1918), pentru apărarea şi
reîntregirea neamului, din Regimentul 34 Infanterie Constanţa,
au căzut la datorie, pe câmpul de luptă, 32 de eroi, fii ai
Mangaliei:  plut.  Buluc  Ioan,  plut.  Oprişan  Dumitru,  serg.
Stoia J. Ion, serg. Teodoru Gheorghe, cap. Caracas Armeneac,
cap. Coşoreanu Dumitru, cap. Harduveli Iordan, cap. Stavru
Nicolae, sold. Aldea Gh. Gheorghe, sold. Aldea Trandaburu,



sold. Arieşanu Ilie, sold. Beldie Tudor, sold. Caravan Florea,
sold. Ciontea Constantin, sold. Comitescu Ion, sold. Cristea
Mihai, sold. Dobre Constantin, sold. Echim Vasile, sold. Epure
Vasile, sold. Gemai Bertula, sold. Iani T. Dumitru, sold.
Ionaşcu  Nicolae,  sold.  Ionaşcu  Tache,  sold.  Light  Iulius,
sold. Mecu Ion, sold. Memet Ionuş, sold. Mustafa H. Amet,
sold. Mustafa Ramazan, sold. Nartea Ion, sold. Prohib Vasile,
sold. Radu Ştefan şi sold. Spiru Teodoru.  Aceşti Eroi şi-au
vărsat sângele pentru Ţară, în luptele de la Mărăşăşti (aug.
1917),  pentru  respingerea  ofensivei  germane  conduse  de
feldmareşalul August von Mackensen.”

În acest sens, sunt necesare și alte consemnări ale6.
aceluiași D. Isac, autorul lucrării „100 ani. Centenarul
Bisericii  SF.  GHEORGHE”,  coordonator  E.C.  Ninu  (ed.
ETNOUS, Brașov, 2015, pag. 5-6):

„La începutul Primului Război Mondial, în toamna anului 1916,
biserica (n.n., „Sf. Gheorghe”) era ridicată până la acoperiş.
A fost adusă în stare de ruină de către artileria navelor
inamice, care au bombardat violent oraşul…

Tot despre eroi, astăzi, în arhiva parohială a bisericii, se
păstrează un mare document istoric, intitulat „Tabel cu Eroii
Regimentului 36 Infanterie, căzuţi pe câmpul de onoare, în
Războiul 1916-1918, din com. Mangalia”.

Pentru a venera cultul eroilor, acel tabel a fost denumit
„Pomelnic pentru ostaşii dispăruţi pe câmpul de luptă, pentru
apărarea şi reîntregirea neamului în Războiul 1916-1918, din
com. Mangalia.”

În cinstea şi amintirea celor 32 de eroi, fii ai Mangaliei,
care au udat cu sângele lor pământul Dobrogei, în august 1927,
în memoria acestora, a fost înălţat un Monument al Eroilor
Dobrogeni.”

 


